
Work and Labour Systems in KSA Course Specification 

Level: 3rd 
Course title: Work and Labor Systems 

in KSA 

Pre-requisites: 152 – 2801 Course code:253 - 2801 

Contact hours: 2 Credit hours: 2 

Program: Human Resource 
Department: Administrative and 

Financial Programs 

Course content: 

This course describes the labor law in the world and KSA and the foundations on which it is 

based, types of local social insurance law. The course also aims to train students to resolve labor 

disputes. 
 

Course objectives: 
 

- The course emphasizes the importance of work as a tool for organizing individual labor 

relations that are of interest to an estimated segment of the working society. 

- The student's knowledge of the rules of the Saudi labor system, which are set out in 

terms of the nature of the employment contract. 

Methods of teaching 

Lecture Practical Tutorial Electronic Education 

Assessment task 

Mid Exams   Essays, reports and presentations Quiz's  Final Exam 

30 10 10 50 

References: 

الوجيز في شرح نظام العمل السعودي ، عمان الاردن ، ( . 2014خالدي ، ايناس خلف )الرحاحلة ، محمد سعد ، ال ▪

 دار الثقافة والنشر والتوزيع .

 ( ، نظام العمل بالمملكة العربية السعودية ، الرياض ، مطبوعات وزارة العمل .2013وزارة العمل ) ▪

لعربية السعودية في المملكة ا الاجتماعيةنات ( ، الوسيط في شرح نظامي العمل والتأمي2000نايل السيد عيد ، ) ▪

 ، الرياض ، مطابع دار النشر العلمي ومطابع جامعة الملك سعود ومكتبة الملك فهد الوطنية.( 2)ط

 .والاقتصاد( ، احكام التوظيف في نظام العمل السعودي ، الرياض ، مكتبة القانون 2012الفوزان ، محمد بن براك ) ▪

 
 

 


